

خطة العودة للدراسة بجامعة الامير سلطان للفصل الاول من عام 1442 هـ الموافق 2020 / 2021م

حرصا من جامعة الامير سلطان بتقديم مستوى تعليمي متميز مما يضمن جودة التعليم وتماشيا مع قرار معالي وزير التعليم بشأن آلية الدراسة للفصل الدراسي الاول من العام الدراسي الجامعي ١٤٤٢هـ والدليل الاسترشادي الصادر من الوزارة ، فإن جامعة الامير سلطان ستبدأ العام الدراسي الجديد وفقا للتالي:

- ١- تبدأ الدراسة في وقتها المحدد كما هو موضح في الموقع الالكتروني للجامعة وكذلك يتم الالتزام بمواعيد الحذف والاضافة المعلنه بموقع الجامعة الالكتروني.
- ٢- تستمر عملية الارشاد الاكاديمي عن بعد عن طريق البوابه الالكترونيه وتحت اشراف مركز الاشراف الاكاديمي بالجامعة.
- ٣- سياسة الحضور والغياب سيتم الالتزام بها سواء كانت المقررات يتم تدريسها عن بعد او في الحرم الجامعي.
- ٤- يتم الالتزام بالاجراءات الاحترازية المعلنه من قبل جميع موظفي الجامعة والطلاب الذين تستلزم المقررات المسجله لهم الحضور الفعلي للحرم الجامعي.
- ٥- سوف تكون الدراسة عن بعد لمعظم المواد النظرية بينما تكون الدراسة في حرم الجامعة لمعظم المواد العملية.
- ٦- سوف تقوم كل كلية بالاعلان في موقعها الالكتروني عن المقررات الخاصة بها والتي سيتم تدريسها حضوريا في الحرم الجامعي.
- ٧- مواعيد المقررات التي سيتم تدريسها في الحرم الجامعي ستكون بالاتفاق اما المقررات التي سيتم تدريسها عن بعد فحسب ماهو موضح بالجدول الدراسي للفصل الاول.
- ٨- الاختبارات ستكون حضوريا لجميع المقررات سواء التي يتم تدريسها في الحرم الجامعي او التي يتم تدريسها عن بعد.
- ٩- درجة الاعمال الفصلية لجميع المواد ٦٠٪ بينما درجة الاختبار النهائي ٤٠٪ ويستثنى من ذلك مقررات التدريب التعاوني واي ماده اخرى تم اعتماد توزيع اخر لها من قبل الجامعة.
- ١٠- يتم العمل بما سبق وسوف تستمر الجامعة بتقييم التطورات والمستجدات سواء ما يخص جائحة كورونا او ما يصدر من تعليمات وقرارات من الجهات المختصة ومن ثم العمل بضوء تلك المستجدات.

Prince Sultan University: Guidelines for Returning to School for the First Semester of 1442 AH, corresponding to 2020/2021 AD

With the aim of providing a high quality education, and in line with the decision of His Excellency the Minister of Education regarding the study mechanism for the first semester of the academic year 1442 AH and the guidelines issued by the ministry, Prince Sultan University will start the new academic year according to the following:

1. Teaching begins at the specified time shown on the university's website. The dates of add and drop announced on the university's website are also complied with.
2. The academic advising process continues remotely through the electronic portal and under the supervision of the University's Academic Supervision Center.
3. The attendance and absence policy will be adhered to whether the courses are taught remotely or on campus.
4. The precautionary measures announced by the university must be adhered to by all university employees, and by students whose registered courses require them to physically attend the campus.
5. Teaching will be remote for most of the theoretical subjects, but will be conducted on campus for most of the practical subjects.
6. Each college will announce on its website its courses taught on campus.
7. The timing of the courses taught on campus will be by agreement between teachers and students, while the timing of courses taught remotely will be as shown in the academic schedule for the first semester.
8. The exams for all courses will be on campus, whether the teaching is on campus or remote.
9. The score for semester work for all subjects is 60%, while the final exam score is 40%. Exceptions are for cooperative training courses, and any other course for which another grade distribution has been approved by the university.
10. The university will continue to work based on the above guidelines, and will continue to evaluate the developments related to Corona pandemic, or whatever directions, instructions and decisions are announced by the authorities. The university will take into consideration any new developments.